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Protokół z posiedzenia Rady Okręgu nr 13 — Bydgoskie

w dniu 18 stycznia 2022 r. o godz. 18:00

w formie zdalnej przy użyciu aplikacji Microsoft Teams

Lista obecności:

- Maciej Stawiski - przewodniczący

- Anna Lamers - zastępca przewodniczącego

- Łukasz Broniszewski

- Małgorzata Kałdowska

- Aleksandra Kasiorkiewicz-Demko

- Aldona Mackiewicz

- Agata Malchrowicz

- Maria Pekasiewicz

Radni Miasta Torunia:

- Margareta Skerska-Roman

Mieszkańcy:

- Marek Wiśniewski

1. Przewodniczący Maciej Stawiski otworzył o 18:13 posiedzenie, a w związku z nieobecnością 

sekretarz Rady Katarzyny Krynickiej-Szroeder powierzył protokołowanie Aldonie Mackiewicz. 

Przewodniczący poinformował o odpowiedzi MZD na pismo Rady dotyczące planowanej 

przebudowy ulicy Łukasiewicza, a także poinformował o niedawnym pożarze wieżowca przy ulicy 

Gagarina 82.

2. Przyjęcie protokołu z dnia 14 grudnia 2021 roku przez aklamację.

3. Przewodniczący Maciej Stawiski odczytał projekt porządku obrad. Głosowanie - 8 osób za 

(Maciej Stawiski, Anna Lamers, Maria Pekasiewicz, Aleksandra Kasiorkiewicz-Demko, Aldona 

Mackiewicz, Agata Malchrowicz, Sylwester Jankowski, Łukasz Broniszewski), 0 osób 

wstrzymujących się, 0 osób przeciw.



4. Przewodniczący Maciej Stawiski przedstawił wykaz inwestycji lokalnych na rok 2022. Wspólna 

dyskusja. Zgłaszane propozycje odnośnie do poszczególnych inwestycji akceptowane przez 

aklamację przewodniczący wpisywał do zbiorczego stanowiska:

a) przebudowa ulicy Poprzecznej. Wnioskujemy o przedstawienie założeń projektowych. 

Proponujemy konsultacje z mieszkańcami.

b) budowa zadaszonej wiaty rowerowej przy ulicy Fałata 36. Podziękowanie i oferta współpracy 

c) ustawienie dodatkowych lamp w parku miejskim.

d) przebudowa remont kamienicy Bydgoska 74. Bez uwag

e) budowa oświetlenia przy Szosie Bydgoskiej. Odpowiednia temperatura oświetlenia.

f) program rewitalizacji koszar. Bez uwag.

g) gminne budownictwo mieszkaniowe socjalne i komunalne. Pytanie o kryterium.

h) modernizacja zasobów mieszkaniowych zarządzanych przez ZGM. Pytanie o kryterium.

i) monitoring wizyjny. Podziękowanie za uwględnienie wniosku budżetowego RO i deklaracja 

gotowości współpracy.

j) budowa i modernizacja sal sportowych SP nr 11. Wnioskujemy o zmniejszenie liczby drzew do 

wycinki.

k) reanimacja Bydgoskiej 52. Wniosek o udostępnienie aktualnej koncepcji zagospodarowania 

kamienic. Czy planowana jest przestrzeń dla filii bibliotecznej. Czy jest możliwość wglądu w projekt 

budowlany i wizji lokalnej.

1) zagospodarowanie terenów zieleni-przywrócenie Portu Drzewnego dla mieszkańców. Prośba o 

informacje czy inwestycja była konsultowana.

m) modernizacja zespołów żywieniowych w jednostkach oświatowych. Bez uwag

n) gminny program rewitalizacji-park miejski. RO wniosła o delegowanie swoich przedstawicieli do 

współkontrolowania inwestycji

o) instalacja fotowoltaiczna SP26. Brak uwag

p) program Moje Podwórko. Bez uwag

r) Bydgoska 50. Wniosek o udostępnienie aktualnej koncepcji zagospodarowania kamienic. Czy 

planowana jest przestrzeń dla filii bibliotecznej. Czy jest możliwość wglądu w projekt budowlany i 

wizji lokalnej.

Głosowanie nad projektem uchwały nr 1/2022 - 8 osób za (Maciej Stawiski, Anna Lamers, Maria 

Pekasiewicz, Małgorzata Kałdowska, Aleksandra Kasiorkiewicz-Demko, Aldona Mackiewicz, Agata 

Malchrowicz, Sylwester Jankowski, Łukasz Broniszewski), 0 osób wstrzymujących się, 0 osób 

przeciw.
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5. Przewodniczący Maciej Stawiski przedstawił projekt sprawozdania z działalności Rady Okręgu za 

rok 2021. Głosowanie nad projektem uchwały nr 2/2022 - 8 osób za (Maciej Stawiski, Anna Lamers, 

Maria Pekasiewicz, Aleksandra Kasiorkiewicz-Demko, Aldona Mackiewicz, Agata Malchrowicz, 

Sylwester Jankowski, Łukasz Broniszewski), 0 osób wstrzymujących się, 0 osób przeciw.

6. Przewodniczący Maciej Stawiski oddaje do zreferowania Agacie Malchrowicz problem ze 

szrotówkiem kasztanowcewiaczkiem. Głosowanie nad projektem uchwały nr 3/2022 - 8 osób za 

(Maciej Stawiski, Anna Lamers, Maria Pekasiewicz, Aleksandra Kasiorkiewicz-Demko, Aldona 

Mackiewicz, Agata Malchrowicz, Sylwester Jankowski, Łukasz Broniszewski), 0 osób 

wstrzymujących się, 0 osób przeciw.

7. Przewodniczący Maciej Stawiski oddaje do zreferowania Agacie Malchrowicz problem ze zbyt 

zimną barwą światła użytego w oświetleniu ulicy Bydgoskiej. Głosowanie nad projektem uchwały nr 

4/2022 - 8 osób za (Maciej Stawiski, Anna Lamers, Maria Pekasiewicz, Aleksandra Kasiorkiewicz- 

Demko, Aldona Mackiewicz, Agata Malchrowicz, Sylwester Jankowski, Łukasz Broniszewski), 

0 osób wstrzymujących się, 0 osób przeciw.

8. Maciej Stawiski oddaje do zreferowania Sylwestrowi Jankowskiemu pomysł na konkurs na 

najpiękniejszy ogród na Bydgoskim Przedmieściu. Projekt regulaminu ma przygotować 

przewodniczący. Głosowanie nad projektem uchwały nr 5/2022 - 8 osób za (Maciej Stawiski, Anna 

Lamers, Maria Pekasiewicz, Aleksandra Kasiorkiewicz-Demko, Aldona Mackiewicz, Agata 

Malchrowicz, Sylwester Jankowski, Łukasz Broniszewski), 0 osób wstrzymujących się, 0 osób 

przeciw.

9. Do udziału w posiedzeniu dołączyła Małgorzata Kałdowska.

10. Punkt ten dotyczył spotkania, które ma odbyć się w lutym i które ma być poświęcone 

parkowaniu. Propozycje zaproszeń na to spotkanie: dziennikarze i inne media, UM, mieszkańcy, 

Rowerowy Toruń, Pieszy Toruń. Proponowana godzina spotkania 17:30 w dniu 15 lutego.

11. O godzinie 20:03 zebranie opuściła członkini Rady Aldona Mackiewicz. Protokołowanie 

spotkania od tej pory przechodzi na prośbę przewodniczącego na Małgorzatę Kałdowską.

12. Spotkanie - Obywatelski Toruń - termin do ustalenia w marcu po piątej fali COVID-19. Do tej 

pory było spotkanie zieleniarskie. Propozycja Anny Lamers - ochrona zabytków. Głosowanie nad
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projektem uchwały nr 6/2022 - 8 osób za (Maciej Stawiski, Anna Lamers, Maria Pekasiewicz, 

Aleksandra Kasiorkiewicz-Demko, Agata Majchrowicz, Sylwester Jankowski, Łukasz Broniszewski, 

Małgorzata Kałdowska), 0 osób wstrzymujących się, 0 osób przeciw.

13. Monitoring przed Domem Kultury. Anna Lamers proponuje monitoring na rogu Krasińskiego 

i Sienkiewicza. Na terenie należącym do Domu Kultury, dochodzi do zniszczeń z udziałem innych 

osób. Okazuje się, że kamera jest w pobliżu. Jest propozycja żeby monitoring był bardziej 

kontrolowany. Pan Marek Wiśniewski zgłasza, że w tej okolicy jest ciemno. Nie są włączone 

wszystkie latarnie. Wniosek o więcej patroli w okolicy DK, poprawa oświetlenia i zwrócenie uwagi 

na sprawdzanie monitoringu. Głosowanie nad projektem uchwały nr 7/2022 - 7 osób za (Maciej 

Stawiski, Anna Lamers, Maria Pekasiewicz, Aleksandra Kasiorkiewicz-Demko, Sylwester 

Jankowski, Łukasz Broniszewski, Małgorzata Kałdowska), 1 osoba wstrzymująca się (Agata 

Malchrowicz), 0 osób przeciw.

14. Wysypisko śmieci i kradzież domku dla motyl na rogu Klonowica i Krasińskiego. To miejsce 

powinno być pod ochroną straży miejskiej. Jeśli ktoś zaczyna rzucać w to miejsce śmieci, to inni do 

tego dorzucają. W tej okolicy jest też sporo osób nadużywających alkoholu i pod wpływem 

narkotyków. Ł. Broniszewski pokazał, z których kamienic to towarzystwo wychodzi. Są to budynki 

na Klonowica tuż za Krasińskiego po prawej i po lewej stronie patrząc w stronę Bydgoskiej. 

Aleksandra Kasiorkiewicz-Demko przedstawia propozycję kampanii na ten temat. Głosowanie nad 

projektem uchwały nr 8/2022 - 8 osób za (Maciej Stawiski, Anna Lamers, Maria Pekasiewicz, 

Aleksandra Kasiorkiewicz-Demko, Agata Malchrowicz, Sylwester Jankowski, Łukasz Broniszewski, 

Małgorzata Kałdowska), 0 osób wstrzymujących się, 0 osób przeciw.

15. Nagromadzenie odpadów przy Szymanowskiego 7/ Kraszewskiego. Sprawa przejęta przez radną 

miejską Margaretę Skerską-Roman. Straż Miejska twierdzi, że nic nie może z tym zrobić. Na 

Słowackiego ludzie przeprowadzając remonty, składują cały bałagan przed budynkiem. Jest zbyt 

długi czas oczekiwania na zabranie Big bagów przez MPO. Złym rozwiązaniem jest, że stoją one na 

trawie, wtedy ludzie nie płacą za zajmowanie chodnika. Dla MPO istotnym jest, żeby postawić je na 

terenie posesji. Bywa, że stoją one miesiącami. Propozycje: po remoncie powinny być zabierane w 

krótkim czasie, np. w ciągu trzech dni roboczych. Głosowanie nad projektem uchwały nr 9/2022 dot. 

Bałaganu przy boksie na Szymanowskiego - 8 osób za (Maciej Stawiski, Anna Lamers, Maria 

Pekasiewicz, Aleksandra Kasiorkiewicz-Demko, Agata Malchrowicz, Sylwester Jankowski, Łukasz 

Broniszewski, Małgorzata Kałdowska), 0 osób wstrzymujących się, 0 osób przeciw.
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16. Poparcie zbiórki dla pogorzelców z ul. Gagarina 82, którą zainicjowała M. Kałdowska. 

Informacja o wsparciu ze strony Rady Okręgu nr 1 - Podgórz. Głosowanie nad projektem uchwały 

nr 10/2022 - 8 osób za (Maciej Stawiski, Anna Lamers, Maria Pekasiewicz, Aleksandra 

Kasiorkiewicz-Demko, Agata Malchrowicz, Sylwester Jankowski, Łukasz Broniszewski, Małgorzata 

Kałdowska), 0 osób wstrzymujących się, 0 osób przeciw.

17. Kontynuacja spotkań dla seniorów w SP nr 13 na kolejny kwartał. Propozycja innego miejsca, 

żeby nie płacić 35 zł za wynajem sali gimnastycznej na zajęcia z trenerem. Głosowanie nad 

projektem uchwały nr 11/2022 - 8 osób za (Maciej Stawiski, Anna Lamers, Maria Pekasiewicz, 

Aleksandra Kasiorkiewicz-Demko, Agata Malchrowicz, Sylwester Jankowski, Łukasz Broniszewski, 

Małgorzata Kałdowska), 0 osób wstrzymujących się, 0 osób przeciw.

18. Aleksandra Kasiorkiewicz-Demko, Agata Malchrowicz i Sylwester Jankowski opuszczają 

posiedzenie Rady..

19. Przewodniczący Maciej Stawiski otwiera część posiedzenia z wolnymi wnioskami.

a) Łukasz Broniszewski prosi wniosek informujący o młodzieży przyjmującej narkotyki - 

amfetaminę - w okolicach AZS, na Bulwarach. Głosowanie nad projektem uchwały nr 12/2022 - 

5 osób za (Maciej Stawiski, Anna Lamers, Maria Pekasiewicz, Małgorzata Kałdowska, Łukasz 

Broniszewski), 0 osób wstrzymujących się, 0 osób przeciw.

b) Anna Lamers prosi o zapytanie dotyczące zabytkowych obiektów przy Mickiewicza 20 i 

Słowackiego 50. Głosowanie nad projektem uchwały nr 13/2022 - 5 osób za (Maciej Stawiski, Anna 

Lamers, Maria Pekasiewicz, Małgorzata Kałdowska, Łukasz Broniszewski), 0 osób wstrzymujących 

się, 0 osób przeciw.

c) Maciej Stawiski prosi o wniosek w sprawie big-bagów. Głosowanie nad projektem uchwały nr 

14/2022 - 5 osób za (Maciej Stawiski, Anna Lamers, Maria Pekasiewicz, Małgorzata Kałdowska, 

Łukasz Broniszewski), 0 osób wstrzymujących się, 0 osób przeciw.

d) Maciej Stawiski przekazuje wniosek pani Marty Jatczak o filię lub agencję PKO BP na 

Bydgoskim Przedmieściu. Głosowanie nad projektem uchwały nr 15/2022 - 5 osób za (Maciej 

Stawiski, Anna Lamers, Maria Pekasiewicz, Małgorzata Kałdowska, Łukasz Broniszewski), 0 osób 

wstrzymujących się, 0 osób przeciw.
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20. Maciej Stawiski zamyka posiedzenie o godz. 21:00.

Od punktu 1 do 10 posiedzenie było protokołowane przez panią Aldonę Mackiewicz. Od punktu 11 

do 20 posiedzenie było protokołowane przez Małgorzatę Kałdowską. Połączenie i ujednolicenie obu 

części została dokonane przez Macieja Stawiskiego.
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